
Ett gott nytt kyrkoår önskar jag dig! 

Vi lyssnar nu till första söndagen i advents heliga evangelium. ( Matt 2:1-9) 

I dag på första söndagen i advent är det inte bara Jesus som står i centrum. 
Även åsnan finns där i fokus. Därför finns det skäl att ägna åsnan en tanke. 
Åsnan är människans mest kära följeslagare. Det är det första djuret efter vad vi vet, som 
tämjdes och kom i människans tjänst.  
Ett litet grått, tåligt och oansenligt djur, som orkar bära mycket. 
 Därför vill jag till er som firar gudstjänst på kyrkoårets första dag säga:  
” Kära åsnor, känn er välkomna att vara här” 
Jag säger som Petrus på förklaringsberget, att det är bra att vi är här. Så känn er hemma nu, 
som åsnor, på första advent. För det är fint att vara åsna. 
Vi har ju ett talesätt om att man är dum som åsna.  
Jag minns min barndoms reklam för Karlssons klister. Det var ett åsnehuvud och så stod det: 
” alla använder Karlssons klister utom jag, för att jag är en åsna.” 
Men åsnan är inget dumt djur, det är klokt och troget. 
Åsnefölet i dagens evangelium har faktiskt mycket att lära oss. 
På Olivberget med utsikt över Jerusalem bad Jesus sina lärjungar att hämta åsnan som stod 
bunden.  
Just nu är både du och jag i högre eller lägre grad bundna åsnor. Det är så mycket som 
binder oss. Vi är bundna av egna förväntningar och andras krav. Vi är bundna av en barlast 
av gamla minnen och sorgligheter.  
Jesus söker oss just nu bland alla bundna åsnor, för han har en instruktion till sina lärjungar: 
”Lös den, och för den till mig” 
Det vore underbart om denna första söndag under kyrkoåret fick bli en dag av fullständig 
befrielse för alla välmenande, grå, vardagliga men bundna människoåsnor.  
En dag då vi får uppleva vad det är att vara totalt fria, en dag då vi blir förda till den som 
aldrig binder utan befriar – till Jesus. 
Men om vi blir befriade och förda till Jesus kommer omgivningen direkt att undra vad detta 
går ut på. 
Evangeliets svar är att Jesus behöver sin åsna. Jesus behöver oss och han behöver dig. 

Vad behöver Jesus oss till idag? 
Jo, till precis samma sak som han behövde åsnan i evangeliet. Jesus behöver någon som bär 
honom. När denna befriade åsna kom fram till Jesus, ställde den sig fullständigt till Jesu 
förfogande. 

Se där! Om någon säger att åsnor är dumma är dagens evangelieåsna det ultimata beviset på 
att det är fel. Ingen som ställer sig helt till Jesu förfogande är dum.  

Låt Jesus befria dig, kom till honom för att han behöver dig! 
Och låt honom bäras av dig! Det är inte blytungt. Jesus säger själv att hans börda är lätt. 
Det är alltså lätt och underbart att vara en Kristusbärare. 

 

Psalm 104 vers 2-4 

Låt oss be med hjälp av KG Hammars ord 



GUD, 
vi tackar dig för Advent 
och för Advent alltid gäller. 
Tack för ditt löfte 
att i Jesus Kristus komma till var och en som öppnar sitt hjärtas dörr. 
Tack för att du låter ditt rike bli synligt  
i de fattigas glädje, 
  i de fångnas befrielse 
och de förtrycktas frihet. 
 

Låt ditt rike bli synligt också i oss  
och i våra relationer till varandra. 
Vi lovsjunger dig, 
du som ständigt kommer till oss 
     till mötes i framtiden, 
där ditt rike finns helt och fullt. 
Amen 

 


